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PROTOKÓŁ Nr 18/XVIII/16 
XVIII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO 

w dniu 14 czerwca 2016 r.   
 

 
Ad 1. Otwarcie obrad. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: otwieram obrady XVIII sesji Sejmiku Województwa 
Opolskiego w dniu 14 czerwca 2016r. Witam pana Posła T. Kostusia, witam Marszałka 
Województwa, pana A. Bułę z całym Zarządem Województwa. Witam radnych województwa. 
Witam dyrektorów departamentów UMWO, obywateli, przedstawicieli mediów. 
Witam zaproszonych gości, w tym panią dr Annę Matejuk – Opolskiego Państwowego Inspektora 
Sanitarnego oraz panią Iwonę Solisz – Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 
                                                             
Ad 2. Porządek obrad. 
N. Krajczy: czy do przekazanego Państwu Radnym porządku obrad są uwagi. Nie ma. Dziękuję. 
 
Ad 3. Powołanie sekretarza obrad.  
N. Krajczy: chcę powołać Sekretarza obrad. W tej chwili nie ma na sali pana radnego R. 
Zembaczyńskiego. Wobec tego na sekretarza poprosimy pana radnego Z. Ziółko. 
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 31 
maja 2016 r.     
N. Krajczy: informuję Państwa, że ze względu na krótki termin miedzy poprzednią i dzisiejszą 
sesją – protokół z XVII sesji Sejmiku będzie przedłożony na następnej sesji. 

 
Ad 5. Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami. 
N. Krajczy: informację „z prac Przewodniczącego Sejmiku” przekazano radnym do wiadomości. 
W tej chwili zapraszam Państwa Radnych do obejrzenia dwóch krótkich prezentacji 
multimedialnych, a będą to: 

I. Prezentacja multimedialna z przebiegu święta Województwa Opolskiego 
zorganizowanego w  Nysie  oraz 

II. Prezentacja z przebiegu imprezy sportowej - „XI Opolski Festiwal Skoków w 
Opolu”.  

Tu po prezentacji radny Janusz Trzepizur, który jest współorganizatorem „Festiwalu Skoków” 
podziękował Marszałkowi Województwa panu A. Bule -za wsparcie i pomoc finansową udzieloną 
przy organizacji tej imprezy. 
 
A. Buła, Marszałek Województwa powiedział: panie Przewodniczący N. Krajczy – ja 
myślę, że my powinniśmy zawnioskować do kadry olimpijskiej, żeby Pan Janusz Trzepizur 
pojawił się w tej kadrze. Bo od kiedy pamiętamy, to zawsze coś spektakularnego dzieje się na tym 
„Festiwalu Sków”. Bo oprócz tego, że się trenuje, to jeszcze trzeba mieć szczęście. Może to 
szczęście do tych wspaniałych skoków ma właśnie Pan Janusz Trzepizur. 
 
N. Krajczy: gratulujemy organizatorom imprezy takich wspaniałych osiągnięć. 
Przechodzimy do porządku obrad. 

  
Ad 6. Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego. 
N. Krajczy: czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie widzę. Dziękuję. 
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Ad 7. Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informuję Państwa Radnych, że udzielono odpowiedzi na 
interpelacje złożone przez Radych w okresie od dnia 31 maja 2016 r. do dnia 13 czerwca 2016 r.  
 
* W dniu 7 czerwca 2016 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego Leszka 
Antoszczyszyna w sprawie dofinasowania czerwcowych Wojewódzkich Dni Kultury 
Kresowej w Kędzierzynie-Koźlu, której udzielił Wicemarszałek Województwa Opolskiego Pan 
Stanisław Rakoczy. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
L. Antoszczyszyn: tak, dziękuję. 

 
* W dniu 9 czerwca 2016 r. wpłynęła odpowiedź na interpelacje Radnego Leszka 
Antoszczyszyna w sprawie reakcji na wnioski pokontrolne Najwyższej Izby Kontroli w 
Branickim Szpitalu,  której udzielił Wicemarszałek Województwa Opolskiego Pan Roman Kolek. 
 
L. Antoszczyszyn: nie. Uwagę kieruję do Wicemarszałka R. Kolka: ja polityką zajmuję się od 40 
lat i przez te 40 lat zawsze stosowałem zasadę, że polityk, żeby nie był wpuszczony w maliny – to 
zadając pytanie – powinien znać na nie odpowiedź. Dzisiaj się przekonałem, że byłem dobrze 
przygotowany. Odpowiedź, którą Pan mi udzielił nie jest kompletna, a mianowicie brakuje tam 
rzeczy najważniejszej „Informacji o Oddziale B-5”. Ja raz jeszcze na piśmie przyślę Panu 
Wicemarszałkowi informację „jak sprawy rzeczywiście się mają” i kto został 
wpuszczony w maliny. Dziękuję. 
N. Krajczy: mam propozycję do Pana Radnego i do Pana Wicemarszałka – proszę o udzielenie 
odpowiedzi na piśmie. Dziękuję. 
R. Kolek: odpowiedź na interpelację jest zawsze przygotowywana przez zespół ludzi, którzy 
określony temat znają. Jeżeli odpowiedź nie jest kompletna, to będzie uzupełniona. Przyjmuję do 
wiadomości i do realizacji. 

W okresie od dnia 31 maja r. do 13 czerwca 2016 r. zostały złożone  
2 interpelacje, które są w trakcie opracowywania. 

1) W dniu 31 maja 2016 r. Radny Józef Kotyś złożył interpelację w sprawie stanu drogi 
wojewódzkiej nr 410 w miejscowości Kobylice – gmina Cisek. 
 
2) W dniu 6 czerwca 2016 r. Radny Leszek Antoszczyszyn złożył interpelacje w sprawie 
finansowania wyjazdów politycznych z funduszy społecznych. 
 
Ad 8. Interpelacje i zapytania. 
N. Krajczy: czy ktoś z Państwa Radnych chce złożyć interpelację lub zapytanie. Nikt nie zabrał 
głosu. Dziękuję.                                                                                          
                                                                        Quorum 

Chciałbym poinformować, że listę obecności podpisało 26 radnych.  
Stwierdzam, że mamy quorum i możemy prawomocnie procedować. 

 
          
Ad 9. Rozpatrzenie sprawozdań oraz zapoznanie się z opiniami i  informacjami: 
 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2015, wraz                                   
ze sprawozdaniami z wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury i samorządowych osób prawnych 
utworzonych na podstawie odrębnych ustaw w celu wykonywania zadań publicznych za 
2015 rok, oraz informacją z udzielonych w 2015 roku ulg w spłacie należności, 
przypadających Województwu Opolskiemu lub jego jednostkom podległym. 
 

S. Mazur, Skarbnik Województwa: szczegółowo zaprezentował materiał, omówił i 
zinterpretował dane liczbowych dotyczące „Sprawozdania” z działalności finansowej Województwa 
Opolskiego za 2015r. Kończąc dodał, że Zarząd Województwa przekazał radnym województwa do 
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wiadomości i przeanalizowania również „Sprawozdanie finansowe Województwa Opolskiego za 
2015 rok oraz „Informację o stanie mienia Województwa Opolskiego za 2015r. To podpunkty 2 i 
5 – i  jeżeli będzie taka potrzeba, to także jestem gotowy do zreferowania tych informacji. Radni 
nie zgłosili woli ponownego omawiania tych informacji, które były przedmiotem 
analizy w komisjach merytorycznych. Materiały w załączeniu do protokołu. 

 
2) sprawozdaniem finansowym Województwa Opolskiego za 2015 rok; (uwaga wyżej) 

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu panu Marszałkowi. 
A. Buła, Marszałek Województwa: szanowni państwo, to są liczby, dane i procenty, które 
zrealizowaliśmy w 2015 r. I w tym miejscu chce bardzo serdecznie podziękować członkom Zarządu 
Województwa, w tym również obecnemu tu panu Posłowi T. Kostusiowi, który także może poczuć 
się współautorem dobrego budżetu województwa za 20-15 rok. Dziękuję także za to wszystko, 
czego nie da się zapisać w liczbach, czyli za tą dobrą atmosferę, która służy pracom Zarządu 
Województwa. Może byliśmy nudni przez ten 2015 rok, bo nie pokłóciliśmy się o nic i nie było 
wokół nas żadnych afer. Więc myślę, że to czasami dla oceny politycznej jest bardzo milczące i 
przechodzi bez echa. Ale także myślę, że w takich warunkach mogliśmy się skupić na sprawach 
merytorycznych i chcielibyśmy nadal tak kontynuować naszą pracę. Dziękując za to bardzo – 
proszę Panie i Panów Radnych Województwa o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa 
Opolskiego z tytułu wykonania budżetu województwa opolskiego za 2015 rok. Dziękuję. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Dziękuję panu Marszałkowi. 
 

3) opinią z badania sprawozdania finansowego przez biegłego rewidenta, 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: opinię niezależnego biegłego rewidenta  z 12 maja 
2016r. wszyscy Państwo Radni otrzymali kilkanaście dni temu w materiałach sesyjnych do 
wiadomości. Opinia jest pozytywna. Nie będziemy jej odczytywali, chyba, że jest taka potrzeba. 
Radni uwag nie zgłosili.  
 

4) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Województwa Opolskiego za 2015 r.; 

 N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: także opinię  RIO wszyscy radni województwa otrzymali 
kilkanaście dni temu w materiałach sesyjnych do wiadomości. Pozytywna opinia o „Sprawozdaniu 
finansowym ” zawarta jest w uchwale RIO Nr 144/2016 z dnia 28 kwietnia 2016r. Również nie 
będziemy jej odczytywali, chyba, że radni zgłoszą taka potrzebę. Radni uwag nie zgłosili. 
Dokument w załączeniu do protokołu. 

5)  informacją o stanie mienia Województwa Opolskiego za 2015 rok; (uwaga Skarbnika 
wyżej) 

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: pełny materiał związany ze „Sprawozdaniem 
finansowym samorządu województwa opolskiego za 2015 rok” – był analizowany przez wszystkie 
komisje merytoryczne Sejmiku. Proszę o wyrażenie opinii komisyjnych. 

 Opinia:  E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: opinia jest pozytywna. 

  Opinia: K. Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia jest pozytywna. 

  Opinia:  J. Wilczyńska, wiceprzew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: opinia jest pozytywna. 

  Opinia: N. Krajczy przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ.: opinia jest pozytywna. 

Opinia:  N. Rasch, przew. Kom. Współpr. z Zagr. i Prom. Reg.: opinia jest pozytywna. 

Opinia:  Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia jest pozytywna. 
 

6) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej - D. Byczkowski, przew. Kom. Rewizyjnej: 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: dziękuję przewodniczącym komisji. Proszę 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przedstawienie „Stanowiska”. 
 
D. Byczkowski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej: Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu 
sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Opolskiego, sprawozdania finansowego 
Województwa Opolskiego za 2015 rok, opinii z badania sprawozdania finansowego przez 
niezależnego rewidenta, opinii RIO w Opolu dotyczącej wykonania przez Zarząd Województwa 



4 

 

budżetu województwa za 2015 roku oraz informacji o stanie mienia województwa opolskiego – 
pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu województwa opolskiego za 2015 rok. Komisja wnioskuje 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiego. Wniosek i uzasadnienie o 
udzielenie absolutorium Komisja Rewizyjna zawarła w swojej Uchwale Nr 12/13/2016 z dnia 30 
maja 2016r. Pełna treść tego dokumentu wszyscy radni województwa otrzymali do zapoznania w 
materiałach sesyjnych. Nie będę odczytywał pełnej treści tego „uzasadnienia” – chyba, że radni 
zgłoszą taką wolę. Uwag radnych nie było. Dokument w załączeniu do protokołu.  
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są uwagi do wyrażonego stanowiska. Nie ma, bo 
wszyscy radni dokładnie się z nim zapoznali. Dziękuję. 
Przechodzimy do „stanowisk klubowych. 
 
                                                Stanowiska Klubów Radnych:  
      N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę o stanowisko Klubu Radnych PiS. 

D. Byczkowski, przewodniczący Klubu Radnych PiS: nasz klub nie zgłasza 
stanowiska. Każdy członek klubu PiS będzie głosował z własnym sumieniem. Dziękuję. 

N. Krajczy: proszę o przestawienie „stanowiska koalicji”.   

Zbigniew Ziółko: 

Stanowisko klubów radnych Platformy Obywatelskiej,  
Polskiego Stronnictwa Ludowego  

oraz Mniejszości Niemieckiej Sejmiku Województwa Opolskiego  
w sprawie wykonania budżetu Województwa Opolskiego za 2015 rok 

Realizacja budżetu Województwa Opolskiego na 2015 rok zakończyła się 
wykonaniem dochodów w kwocie 425 mln zł tj. 98,3 %.planu oraz wykonaniem 
wydatków w kwocie 391,5 mln zł, tj. w 95,8 %. planu. Budżet zamknął się nadwyżką 
budżetową w kwocie 33,5  mln zł wyższą od planowanej o kwotę 9,5 mln zł, tj. o 28,3%. 
Ponadto wypracowano nadwyżkę operacyjną w kwocie 41,6 mln zł większą od 
planowanej o 25%. Wskaźnik obsługi długu liczony stosunkiem kwoty spłat rat 
kredytów i pożyczek wraz z oprocentowaniem do planowanych dochodów 
województwa wyniósł 8,70% przy indywidualnym limicie zadłużenia wynoszącym 
11,14%. Na koniec 2015 r. zadłużenie Województwa wyniosło 182 550 000 zł i obejmuje 
w całości wyemitowane obligacje. 

Rok budżetowy 2015 był drugim rokiem funkcjonowania wszystkich jednostek samorządu 
terytorialnego w ramach nowego indywidualnego limitu długu ustalonego na podstawie wykonania 
budżetu w latach 2012-2014. Algorytm ustalania tego limitu na lata następne wymuszał od 
Zarządu Województwa w 2015 roku konieczność realizacji budżetu z planowaną nadwyżką 
operacyjną na poziomie gwarantującym formalną możliwość uchwalenia budżetu na 2016 rok. W 
praktyce powyższa ustawowa zasada wymagała dyscypliny w zakresie realizacji wydatków 
bieżących finansowanych z dochodów rozporządzalnych. 

Jak widać z wcześniej przytoczonych danych założone cele budżetowe zostały 
przez Zarząd Województwa osiągnięte.  

Podkreślić należy, że powyższe wskaźniki budżetowe osiągnięto w dużej mierze dzięki 
wyraźnemu wzrostowi dochodów podatkowych. Dochody z podatku CIT wzrosły o 13,9 
mln zł tj. o 21,2%, Powyższe umożliwiło znaczne bo o 29,7 mln zł, tj. o 14% w stosunku 
do 2014 roku obniżenie się długu województwa. Natomiast prowadzona 
restrukturyzacja Teatru i Filharmonii umożliwiła osiągniecie stabilizacji finansowej 
wszystkich instytucji kultury.  

Pozyskane środki zewnętrzne umożliwiły między innymi realizacje takich 
przedsięwzięć jak: „Powrót do zatrudnienia”, „Opolskie szkolnictwo zawodowe bliżej 
rynku pracy” i „Wsparcie kompetencji na starcie” „Fascynujący świat nauki i 
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technologii” i „Opolskie szkolnictwo zawodowe bliżej rynku pracy” „Opolski program 
stażowy dla absolwentów” oraz „Efektywny model transferu wiedzy z nauki do 
przemysłu” 

Natomiast wśród wydatków majątkowych stanowiących 26,7% wydatków 
ogółem należy wyróżnić odkupienie od Miasta Wałbrzych 1 029 szt. udziałów 
stanowiących 4% udziałów w spółce Inwest Park. Powyższe było możliwe dzięki 
pozyskaniu darowizny w postaci 71,2 ha ziemi z Gminy Skarbimierz, a następnie 
pozyskaniu środków finansowych na zakup udziałów poprzez sprzedaż tej ziemi Spółce 
Inwest Park zarządzającej Wałbrzyską Specjalną Strefą Ekonomiczną. Dzięki tej 
transakcji województwo zostało drugim co do wielkości udziałowcem WSSE i uzyskało 
miejsce w Radzie Nadzorczej Spółki. 

Poprawa sytuacji finansowej w stosunku do 2014 roku obejmuje nie tylko 
jednostki województwa finansowane z Budżetu ale również sumaryczne wyniki 
wojewódzkich osób prawnych (jednostki ochrony zdrowia, instytucje kultury, Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego, Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego), które na bieżąco 
regulowały swoje zobowiązania finansowe. Tym samym należy podkreślić, że sytuacja 
finansowa województwa dzięki prowadzonej przez Zarząd polityce uległa poprawie we 
wszystkich obszarach należących do województwa opolskiego. 

Biorąc powyższe pod uwagę kluby radnych Platformy Obywatelskiej, Mniejszości Niemieckiej 
oraz Polskiego Stronnictwa Ludowego będą głosować za udzieleniem absolutorium Zarządowi 
Województwa Opolskiego z wykonania budżetu za 2015 rok. 

N. Krajczy: dziękuję za stanowisko. Otwieram dyskusję.    

                                                                  DYSKUSJA  
A. Szymański: chcę dopytać o kupno udziałów w Wałbrzyskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej za 
niebagatelną kwotę. Przed chwilą przedmówca w stanowisku powiedział, że województwo uzyskało 
miejsce w Radzie Nadzorczej Spółki (może coś ominąłem), więc pytam „kto to jest” i jakie korzyści 
teraz i w przyszłości ma nam dać przejęcie tych udziałów. 
A. Buła, Marszałek Województwa: nie ma co ukrywać, że liczymy na pomoc polityczną 
obecnej ekipy rządzącej, aby wspólnie wydyskutować kandydata do Rady Nadzorczej dobrego dla 
województwa opolskiego. Panie Radny A. Szymański, sami tego nie zrobimy jako Sejmik.  
A. Szymański: rozumiem, że go nie ma. 
A. Buła, Marszałek Województwa: mówię o Zarządzie, bo w Radzie Nadzorczej – jest. Mówię o 
Zarządzie. Musimy usiąść do wspólnego stołu i pochylić się nad dobrem wspólnym jakim jest nasz 
region, ale również jest planowane spotkanie z panem prezesem w Wałbrzyskiej Specjalnej Strefie 
Ekonomicznej, aby też powiedział o swoich planach, co do województwa opolskiego. Nie jest istotą 
samo stanowisko, czy też sam ten fakt, że ktoś tam będzie. Musimy wspólnie jako strona 
samorządowa i strona rządowa województwa opolskiego znaleźć taka osobę, która będzie 
satysfakcjonowała przede wszystkim stronę rządową i pracowała na rzecz regionu. Mówię to tak, 
jak o tym myślę. Dziękuję. 
A Szymański: panie Przewodniczący, nie wiem, czy to ma być chyba w jedna stronę. Rozumiem, 
że to wspólne pochylanie się, bo tak jak myśmy też chcieli wspólnie dla dobra województwa działać 
i przepięknie żeście nas wycięli ze wszystkich komisji, z przewodniczących i z 
wiceprzewodniczących. Np. jeśli chodzi o Sejm, to na 27 komisji – 12 PiS przekazało szefów komisji 
opozycji. Jak jest w Sejmiku to nie będę mówił, bo pan Marszałek doskonale wie. Są podobne 
standardy, które stosuje PO i PSL – np. w Radzie Programowej TV Opole – wycięcie wszystkich z 
PiS. To akurat było tydzień temu. Tak, że proszę nie mieć nas „za frajerów” – jak ktoś kiedyś 
powiedział, że wy nas będziecie ze wszystkiego wycinali, a my w zamian za to, będziemy was gdzie 
indziej za to obsadzali. Dziękuję bardzo.   
N. Krajczy: rozumiem, że ad vocem. 
A. Buła, Marszałek Województwa: no tak, Szanowni Państwo - bo tu padło sformułowań, 
które powinny paść w cudzysłowie. Oczywiście tu mówię „o wycinaniu” – no bo jeżeli obecna ekipa 
rządząca uważa się za poszkodowanych, no to jesteśmy na lekkim poziomie innej oceny sytuacji 
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rzeczywistości, która jest. Ja tu nie mówię o tym, żebyśmy my w ramach starania się o członka 
Zarządu w WSSE kogokolwiek zablokowali, bo Pan doskonale wie, że my nie jesteśmy w stanie 
zablokować, ani nikogo przeforsować. Więc chciałbym to wyraźnie wyartykułować i tu absolutnie 
się nie napinam, że w jakiś szczególny sposób z kimkolwiek idę na wojnę. Tylko po prostu oceniam 
rzeczywistość jaka jest w tym zakresie w tej chwili. A słowo „wycinanie” w dzisiejszych czasach, no 
to raczej to znaczenie powinno być w druga stronę. Dziękuję. 
N. Krajczy: o glos prosi pan radny R. Zembaczyński. Proszę. 
R. Zembaczyński: pozwolę sobie na małe rozważanie na temat budżetu w tej sytuacji, w której 
obecnie znalazły się samorządy w Polsce. Mamy sytuację, w której budżet jest wyalienowanym 
obrazem stanu województwa, wyalienowanym z rzeczywistości pt. „projekty, programy”, które 
gdzieś nagle znalazły się obok. A powinniśmy wiedzieć to integralnie i zatwierdzając sprawozdanie 
z wykonania budżetu mieć odpowiedź jak Regionalną Strategię Polityki Społecznej żeśmy 
zrealizowali itd. łącznie z innowacjami, o których jednym słowem tu wspomniano. Myślę, że na 
przyszłość należy  wypracować jakiś model, żebyśmy mogli bardziej zadaniowo 
patrzeć na ten budżet. To znaczy, oczywiście matematyka musi się zgadzać, ale 
również powinny być obrazy i odniesienia do realizowanych programów z oceną ich 
zaawansowania. Bo jeżeli byśmy popatrzyli na zaawansowanie wydatków w 
poszczególnych programach, to musielibyśmy powiedzieć, że jest ciężko i źle. Bo to 
wszystko „stoi na stacji lokomotywa, sapie i nic z niej nie spływa”. Po prostu – nie 
ruszyło. 
Teraz dwa wydarzenia, które przy okazji podsumowania tego budżetu zasługują na podkreślenie. 
Pierwsze, to znakomita sprawność służb finansowych i to budzi szacunek. Czyli, że na komisjach 
nie ma spraw bez odpowiedzi, nie czeka się na odpowiedź na piśmie. Druga sprawa, która była 
wydarzeniem bez precedensu, to było uporządkowanie finansów w kulturze. Tu Komisja Rewizyjna 
pominęła to w podsumowaniu, ale dobrze, że koalicja to zauważyła i wyraziła to w swoim 
stanowisku. Myślę, że to jest wydarzenie i również wzór na przyszłość, że ta sfera może przeżyć i 
mieć się lepiej po redukcji zasilania finansowego, jak to było wcześniej. Jeżeli chodzi o środki UE, 
to ja bym powiedział, że takim powodem do radości jest fakt, że te środki wydaliśmy zgodnie z 
planem. Ale, żeby tutaj był jakiś „super wydatek”, to tego nie widać. Myślę, że bardzo dobrze 
trzeba ocenić pomoc techniczną dla OCRG. Tylko teraz panie Marszałku – pan musi ich do roboty 
pogonić. Bo tam się wietrzą te pokoje. Więc mniej pozornych działań, a więcej konkretów dla 
gospodarki, bo kształcenie liderów i nauka „jak startować do pracodawców” – to nie jest zajęcie 
dla tej rangi instytucji. Tak, że dostaliście kapitał, ale teraz my chcemy mieć z tego profity. 
Oczywiście pomoc i wydatki wymagają świadomego skomentowania, że głównie są to wydatki 
niezwrotne, a jeżeli zwrotne to w długim terminie (mówię w tej chwili o wszystkich dotacjach). Ć 
tym numerem „1"Wydatków zwrotnych w krótkim terminie prawie nie ma. Być może to jest naszą 
misją – myśleć długofalowo, ale tu jest pewien problem. Patrząc również na wydatki np. na pomoc 
społeczną i rolnictwo – można się zastanowić, jak to będzie wyglądało w przyszłości: jak Pani 
Premier zabierze nam zabawki w rolnictwie”. A to będzie dość dużo, bo jest to wydatek równy 
mniej więcej wydatkom na pomoc społeczną. Zadłużenie jest umiarkowane i „tak trzymać”. Ale 
wolałbym większe zadłużenie i większą ekspresję w wydatkach szybko zwrotnych gospodarczo. 
Dziękuję. 
A. Buła, Marszałek Województwa, odnosząc się do wypowiedzi Radnego R. Zembaczyńskiego 
powiedział: ja się zgadzam z wypowiedzią dotycząca budżetu i chcę podkreślić, że ten budżet w 
różnych częściach jest merytoryczny. Dlatego też jeśli Państwo poprosicie o to, żeby w ramach 
pracy w swojej komisji oceniać tą działalność, która powinna podlegać ocenie, to my się do tego 
przygotujemy (czy to ocena realizowanych programów, czy pewnych strategii). To jest do Państwa 
dyspozycji, która częścią budżetu powinna dokładnie zająć się odpowiednia komisja). Jeśli chodzi o 
wydatki majątkowe 2015 roku, to nie był zbytnio taki rok w zakresie super ekspansji, bo to był rok 
rozruchu. Byliśmy właśnie po pewnych procedurach z KE, sami budowaliśmy u siebie te procedury. 
I jeszcze jesteśmy w trakcie budowania tych procedur: z Ministerstwem Zdrowia, Ministerstwem 
Środowiska. Na obecna chwilę mamy wstrzymaną ustawę „Prawo zamówień publicznych”. Więc 
parę rzeczy nie z naszej winy nas ogranicza w tym działaniu. Obrazowo można powiedzieć, że 
lokomotywa rusza, ale jeszcze nie jest rozpędzona. Ważne, żeby była pod naszą kontrolą, bo 
maszyna w ruchu powinna być odpowiednio kontrolowana. Sprawa rolnictwa, oczywiście jeśli się 
cokolwiek zmieni w funkcjonowaniu Ośrodków Doradztwa Rolniczego, to my nie zrezygnujemy z 
prowadzenia naszej polityki na obszarach wiejskich. Nie zajmujemy się dopłatami bezpośrednimi i 



7 

 

tym się zajmować nie będziemy, ale sprawami ważnymi w zakresie obszarów wiejskich ważnych dla 
naszych mieszkańców w regionie – zajmować się będziemy. Dziękuję. 
J. Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: trzeba jednoznacznie podkreślić, że ostatnie kilka lat 
to był okres z jednej strony wygaszania funduszy poprzedniej perspektywy finansowej i 
przygotowywania z opóźnionym startem nowej perspektywy. Tu trzeba zwrócić uwagę, że Zarząd 
Województwa wykorzystał ten czas, aby systematycznie obniżać zadłużenie budżetu województwa, 
tylko w ubiegłym roku o 30 mln zł. Sądzę, że teraz znowu będzie inna dynamika, czyli zaciąganie 
pożyczek z przeznaczeniem na wkłady własne do ważnych programów inwestycyjnych w regionie. 
Tu chodzi zwłaszcza o programy w infrastrukturze drogowej i transportowej. Niedawno na komisji 
przyjmowaliśmy sprawozdanie z pierwszego okresu realizacji RPO 2014-2020, gdzie była tabela 
porównująca wykonanie procentowe w układzie województw i nasze województwo jest na 
pierwszym miejscu. Co prawda za tym stoją jeszcze niewielkie kwoty, ale to świadczy o tym, że 
nasi urzędnicy, którzy odpowiadają za realizację programów rozwojowych, też już zaczęli pracę i 
dobrze w niej wystartowali. A obecny rok nam powinien udowodnić, czy ten bieg po efekty jest 
właściwy. Dziękuję. 
B. Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku: panie Przewodniczący, panie Marszałku: pozwolę 
sobie wyrazić kilka słów oceny do wykonania budżetu województwa za 2015 rok, bo jest on 
wyjątkowo dobry. Dziękując Zarządowi Województwa za takie wyniki i za takie liczby, chciałbym, 
abyśmy nie zapomnieli o całej grupie dyrektorów Departamentów, którzy tutaj są obecni na sesji. 
Bo to jest moment, w którym dokonuje się oceny nie tylko pracy Zarządu Województwa, który 
bezpośrednio przed nami odpowiada za wyniki, ale również dyrektorów. Ten wynik nie byłby 
możliwy bez kadry dyrektorskiej i bez ich zaangażowania. Inwestycje drogowe, tu dyr. B. Horaczuk 
i G. Szymański, inwestycje w kulturze, tu działania imponujące, bo wiemy z czym zaczynaliśmy w 
zeszłym roku i jak kończymy. Chciałoby się, aby rok 2016 też był kończony z tak dobrym wynikiem 
i z taka nadwyżką, ale przede wszystkim z wykonaniem wielu zadań, o których tutaj myślimy. 
Zwłaszcza w ramach OCRG, gdzie przedsiębiorcy czekają na środki i gdzie nabory się już zbliżają i 
tu to rozpędzenie jest nam wszystkim potrzebne, aby społeczeństwo naszego województwa 
odczuło skutki naszego pozytywnego działania. Na koniec zwracam się do pana przewodniczącego 
D. Byczkowskiego, z którym jesteśmy w Sejmiku od wielu lat. Panie przewodniczący proszę, aby 
koledzy z PiS zaangażowali się i pomogli panu Marszałkowi i Zarządowi Województwa w temacie, o 
którym także mówił pan Radny A. Szymański. Chodzi mianowicie, żeby środki wydane na nasze 
udziały w Wałbrzyskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej mogły zacząć skutecznie pracować. A czy 
tym przedstawicielem w Zarządzie Spółki będzie przedstawiciel z opcji rządzącej, czy też z opozycji 
– to nie ma kompletnego znaczenia. Powinniśmy tam być obecni, żebyśmy mogli tam 
funkcjonować i żeby plany, które tu będą powstawały w zakresie Ujazdu, czy w strefie 
Radzikowice-Goświnowice przy budowanej obwodnicy Nysa – przynosiły dobre wyniki i żebyśmy się 
mogli z tego cieszyć. Mówię to z pewna odpowiedzialnością, zwłaszcza, że tu na Sali obrad Sejmiku 
na początku byłem radnym opozycyjnym i z senatorem P. Wachem i rozpoczynaliśmy 
współrządzenie także z PiS, które przecież już raz rządziło i wówczas zawsze szukaliśmy 
porozumienia. Myślę, że Sejmik jest po to, abyśmy takie porozumienie znaleźli. Dziękuję. 
N. Krajczy: dziękuję. Skoro wszyscy podkreślają potrzebę porozumienia, to ja też się za tym 
opowiadam. Panie Marszałku, ja myślę, że ten 2016 rok będzie trudny. Nie będę tu opowiadał o 
rolnictwie, ani o innych jednostkach, które są przejmowane przez rząd, ale chce powiedzieć o 
„służbie zdrowia”. My już w tej chwili wiemy, że województwie brakuje 100 mln zł. My już w tej 
chwili wiemy, że tak jak w roku ubiegłym tzw. usługi ponad limitowe, które były realizowane – w 
tej chwili realizowane nie będą. Czyli o tego typu usługach ponad limit będziemy dopiero 
rozmawiali z końcem roku. Wczoraj byliśmy na posiedzeniu „Komisji Zdrowia” w Opolskim Centrum 
Onkologii. Tam rok ubiegły po raz pierwszy zamknięto stratą - „minus 3 mln zł”. A ten rok będzie  
jeszcze gorszy, i już jest znak zapytania, czy strata się powiększy i przekroczy wartość amortyzacji. 
A już jest ustawa przyjęta przez Sejm, która mówi o tym, że to samorządy poniosą koszty. Już 
samorządy powiatowe, inne miejskie i regionalne protestują, bo będziemy musieli wykupywać 
świadczenia na które nie ma środków w NFZ, ale także będziemy musieli finansować zobowiązania 
(bo za punkt jest przyznawana ta sama kwota). Czy pacjent onkologiczny, pacjent kardiologiczny 
ma czekać na potrzebne procedury. A więc już stoimy już pod ścianą i to jest groźna sytuacja. 
Chciałbym, aby wspólnie z kolegami z PiS na najbliższej sesji w sierpniu lub we wrześniu poruszyć. 
Aby potem nie było opowiadania, że tej sytuacji jest winny Zarząd Województwa, winni są radni 
Sejmiku. No nie. Na dzień dzisiejszy z pustego …. itd. Nasze Opolskie Centrum Onkologii , w które 



8 

 

ostatnimi okresie inwestowaliśmy jest takim miejscem, które powinno być naszą wizytówką. A w 
tej chwili w skali kraju „Onkologia” przestała być tym numerem „1” widzianym przez rządzących. I 
to jest problem. I nie chciałbym, żeby ktoś za chwilę „wyskoczył” – powiedział dwa zdania i uciekł 
sobie, jak to było dzisiaj. Bo chyba dyskusje są po to, abyśmy mieli jakiś consensus. I żebyśmy 
mogli powiedzieć jak wybrnąć z tych problemów, które czekają nasz region. Bo ten czarny 
scenariusz może pójść jeszcze dalej. Ja go tu dzisiaj dalej nie będę nakreślał, bo dzisiaj tutaj widzę 
samych samorządowców. To Państwo już wszyscy wiecie o co w tym czarnym scenariuszu chodzi. 
Te brakujące 100 mln zł. spowoduje, że już we wrześniu skończy się płynność finansowa jednostek 
ochrony zdrowia. Ewentualnie „coś kapnie” tym, którzy będą bardziej krzyczeli (tak, jak było w 
przypadku pielęgniarek w CZD, które dostały podwyżkę w kwocie 300 zł. brutto). 
A. Buła, Marszałek Województwa: ogólnie powiem, że „ta nieprzewidywalność w różnych 
obszarach” do tej pory zarządzanych przez samorząd województwa jest bardzo trudna do oceny, 
jest trudna nawet do określenia kierunku w jakim to pójdzie. Nie chcę tego tematu rozwijać, bo 
myślę, że od sierpnia br. będzie czekało na nas dużo pracy, abyśmy potrafili odpowiednio 
zareagować na to zmieniające się otoczenie. My już na ten temat myślimy. 
Jeszcze chciałbym odnieść się do uwagi pana Radnego R. Zembaczyńskiego odnośnie uwagi 
dotyczącej OCRG. Nie chciałbym, aby pozostała wypowiedź, że „w OCRG hula wiatr”. Panie Radny 
w OCRG hulają setki projektów, siedem naborów, które muszą w tym roku przeprowadzić w OCRG. 
Już jesteśmy po kilku rozstrzygnięciach, w chwili obecnej ponad 100 projektów z grupy projektów 
innowacyjnych na kwotę 185 mln zł. Więc ludzie tam wytrwale pracują w tej części naboru 
projektów, ale również w tej drugiej części OCRG starają się o pieniądze dla potencjalnych 
beneficjentów (przedsiębiorców). Chcielibyśmy też kontynuować Opolski Program Stażowy, czyli 
kojarzenie młodych ludzi i określanie ich kompetencji z przedsiębiorstwami. A więc tam nie hula 
wiatr, tam hulają projekty. Dziękuję bardzo. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: dziękuję. Czy są jeszcze uwagi. Nie ma.  
Rozumiem, że po spełnieniu wszystkich wymogów - możemy przejść już do podejmowania samych 
uchwał związanych z wykonaniem budżetu województwa opolskiego za 2015 rok. 
                                                                       Quorum 
Informuję, że listę obecności podpisało 26 radnych. Stwierdzam, że „mamy quorum” i możemy 
prawomocnie procedować. 

                          
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Województwa Opolskiego za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2015 rok. 

 
N. Krajczy - Przewodniczący Sejmiku: ta pierwsza uchwała nie jest jeszcze uchwałą w sprawie 
udzielenia „absolutorium”. Jej zakres ujęty jest w tytule i to zostało przez radnych województwa 
dopełnione, to wszystko tu słyszeliśmy. Pełną treść tej uchwały Państwo macie przed sobą. Tu 
Przewodniczący odczytał pełną treść uchwały.  

                                                                 Głosowanie 
                             *kto z radnych jest za podjęciem odczytanej uchwały 
                                          za – 22        wstrzym. – 2         przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 
Opolskiego z tytułu wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2015.  
 
N. Krajczy - Przewodniczący Sejmiku: proszę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, pana D. 
Byczkowskiego o „Stanowisko” w sprawie podjęcia uchwały absolutoryjnej. 
D. Byczkowski, przew. Kom. Rewizyjnej: szczegółową uchwałę z pełną podstawą prawną 
wszyscy radni otrzymali do zapoznania. Nie będę więc ponownie tego przytaczał.  
Idąc w ślad za zapisami tej uchwały powtórzę (paragraf 1, punkty 1-6) czyli  po zapoznaniu się z:  
sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Opolskiego za 2015 rok, sprawozdaniem 
finansowym Województwa Opolskiego za 2015 rok, opinią z badania sprawozdania finansowego 
przez niezależnego rewidenta, opinią RIO w Opolu oraz informacją o stanie mienia województwa 
opolskiego oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej – Sejmik Województwa Opolskiego udziela 
Zarządowi Województwa Opolskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu 



9 

 

województwa opolskiego za 2015 rok. Pełną treść uzasadnienia wszyscy otrzymali do 
zapoznania, jeśli będą uwagi i będzie potrzeba, to odczytam.  
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są uwagi. Nie ma. Proszę o odczytanie uchwały RIO 
w Opolu. dot. opinii  o udzielenie absolutorium. 
J.Kotyś Wiceprzewodniczący Sejmiku: odczytał pełną treść uchwały nr 242/2016 z dnia 10 
czerwca 2016r. Składu Orzekającego RIO w Opolu nt. opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w 
sprawie absolutorium za 2015 r.  
Sentencja: Skład Orzekający RIO w Opolu pod przewodnictwem Pani Klaudii Stelmaszczyk 
– pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Opolskiego 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiego z tytułu wykonania 
budżetu za 2015 rok.   
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: dziękuję.  
Proszę Państwa przystępujemy do głosowania w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Województwa Opolskiego z tytułu wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2015. 
Przypominam, że tu obowiązuje „bezwzględna większość ustawowego składu Sejmiku 
– to jest 16 „za”.  
Po odczytaniu pełnej treści uchwały przeprowadzono głosowanie. 
  
                                                                 Głosowanie  
       *kto z radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
 
                                                 za – 22        wstrzym. – 1          przeciw – 3 
 
Stwierdzam, że Sejmik udzielił absolutorium Zarządowi Województwa z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. 
Gratuluję Panie Marszałku, gratuluję całemu Zarządowi Województwa.  
                                                       
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2016 - 2022.   

 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Skarbnika o uzasadnienie dwóch 
kolejnych uchwał finansowych. 
S. Mazur, Skarbnik Województwa – zapoznał radnych z uzasadnieniami do zmian w WPF i 
zmianach w budżecie województwa. 

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinie do obu uchwał są pozytywne. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                           za – 19      wstrzym. - 2      przeciw – 2 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 13. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego na 
2016 rok.                                                         
N. Krajczy: uzasadnienie zmian w budżecie i opinię komisji przedstawiono powyżej. Czy są 
pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                             za – 21     wstrzym. - 1      przeciw – 3 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            
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Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania, przekazywania i rozliczania 
dotacji podmiotowych dla instytucji kultury, dla których organizatorem lub 
współorganizatorem jest Samorząd Województwa Opolskiego. 

 
N. Krajczy: udzielam głosu Zarządowi Województwa. 

A. Buła – Marszałek Województwa: uzasadnienie przedstawi pan Skarbnik. 
S. Mazur, Skarbnik Województwa, uzasadniając projekt uchwały podkreślił, że przyjęte 
regulacje w tym zakresie są podobne do tych, które są stosowane w innych województwach. 

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia komisji jest pozytywna.                                                            

N. Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę. 
R. Zembaczyński: dwie uwagi. Pierwsze: to dobry kierunek działania, bo dzięki temu Marszałek 
Województwa będzie mógł zrealizować nakreślone zadania tam, gdzie pojawiają się „dziury w 
budżetach jednostek kultury”. Drugie: wątpliwości budzi samokontrola takich działań przez 
własnych pracowników UMWO. 
S. Mazur, Skarbnik wyjaśnił, że może same zapisy w tym zakresie są niefortunne, to jednak 3 
W tej sprawie takie kompetencje posiada Marszałek Województwa (własne jednostki kontrolne 
UMWO).  
N. Krajczy: czy są jeszcze uwagi. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 21      wstrzym. - 2      przeciw – 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w pierwszym półroczu.  
 
N. Krajczy: udzielam głosu Zarządowi Województwa. 

S. Mazur, Skarbnik Województwa, zapoznał radnych z uzasadnieniem podkreślając, że jest to 
korekta czysto techniczna mająca na celu ułatwienie w pozyskiwaniu potrzebnych danych. 

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia komisji jest pozytywna.                                                          

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.  

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 21      wstrzym. - 1      przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Województwa Opolskiego za pierwsze półrocze.   
 
N. Krajczy: udzielam głosu Zarządowi Województwa. 

S. Mazur, Skarbnik Województwa, zapoznał radnych z uzasadnieniem podkreślając, że jest to 
korekta analogiczna jak wyżej. 

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: opinia komisji jest pozytywna. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  
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                                     za – 19      wstrzym. - 0      przeciw – 3 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 17. Podjęcie uchwały  w sprawie powierzenia realizacji zadań w ciągu dróg 
wojewódzkich Gminie Dobrzeń Wielki. 
 
N. Krajczy: udzielam głosu Zarządowi Województwa. 

Sz. Ogłaza , Członek Zarządu, uzasadnienie przedstawi pan R. Widera. 
R. Widera, wicedyr. Dep. Infrastr. i Gospodarki: zapoznał radnych z uzasadnieniem. 
E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: opinia jest pozytywna.                                                      

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

          Głosowanie   
      * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                                   za – 22  (wszyscy głosujący)                                                                                                         

Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
                                                                                                         
Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Ginekologii, Położnictwa i 
Neonatologii w Opolu.            

 
R. Kolek, Wicem. Województwa, uzasadnienie przedstawi pan S. Łągiewka. 
S. Łągiewka dyr. Dep. Zdrowia i Polit. Społ.: zapoznał radnych z uzasadnieniem. 
N. Krajczy, przew. Kom. Rodziny, Zdrow. i Spr. Społ.: opinia komisji jest pozytywna. 
 
N.Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę. 
R. Zembaczyński: czy ten projekt uchwały opiniował samorząd województwa, czy Izba Lekarska. 
R. Kolek, Wicemarszałek Woj.: takich zmian dokonano, bo to wiąże się z finansowaniem ze 
środków budżetu państwa. 
R. Zembaczyński: wydaje mi się, że to jest sprawa precedensowa, czyli że można „wszystko 
zwinąć” i odpowiedzialność przerzucić na kogoś innego. Chodzi mi tu o metodę działania. 
R. Kolek: Rada Społeczna tej jednostki (Centrum Ginekologii) sprawę analizowała i podjęła taką 
decyzję. Ten sposób postępowania może zastanawiać, ale taką wykładnię organizacji w strukturze 
ochrony zdrowia prezentuje Ministerstwo Zdrowia. 
N. Krajczy: w uzupełnieniu dodam, bo prowadzę taki „Oddział”, że np. zgłaszalność kobiet na 
badania związane z zapobieganiem raka szyjki macicy – jest porażająco niska.  To może rodzić 
problem, czy prowadzenie tego typu „komórki” w określonej jednostce zdrowia jest uzasadnione i 
konieczne. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 19      wstrzym. - 3       przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad, warunków i trybu udzielania stypendiów w 
ramach programu pomocy stypendialnej realizowanego w ramach projektu pn. 
„Wspieranie najlepszych” realizowanego w ramach Poddziałania 9.1.5  RPO WO 2014-
2020.   
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Wicemarszałka. 
S. Rakoczy, Wicem. Woj. – z uzasadnieniem zapozna nas pan Z. Kubalańca. 
Z. Kubalańca, dyr. Dep. Eduk. i Rynku Pracy, przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

J. Wilczyńska, wiceprzew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: opinia komisji jest pozytywna. 
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N.Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                            za – 17      wstrzym. - 2      przeciw – 2 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji „Korfantów” na obszarze 
gminy Korfantów i likwidacji dotychczasowej aglomeracji „Korfantów”.  
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Marszałka. 
A. Buła, Marszałek Województwa: uchwałę uzasadni pan M. Grabelus. 

M. Grabelus, dyr. Dep. Ochr. Środ.: zapoznał radnych z uzasadnieniem projektu uchwały. 

K. Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                           za – 20      wstrzym. - 0      przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

 
Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za lata 2013-2014 z 
realizacji Programu Opieki nad Zabytkami Województwa Opolskiego na lata 2011 – 
2014. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Wicemarszałka. 
S. Rakoczy,  Wicem. Województwa: materiał zaprezentuje pan Bartosz Ostrowski. 

Prezentacja multimedialna 

Pan B. Ostrowski, z-ca dyr. Dep. Kultury, Sportu i Turystyki 

        zapoznał radnych z materiałem sprawozdawczym przedłożonym pod obrady sesji. 

J. Wilczyńska, wiceprzew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: opinia komisji co do sprawozdania i 

projektu uchwały jest pozytywna.                                                

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

     Głosowanie  
       * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                               za – 20       wstrzym. - 3       przeciw – 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami 
Województwa Opolskiego na lata 2016 – 2019. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Wicemarszałka. 
S. Rakoczy,  Wicem. Województwa: również ten materiał zaprezentuje pan B. Ostrowski. 

Prezentacja multimedialna 

Pan B. Ostrowski, z-ca dyr. Dep. Kultury, Sportu i Turystyki 

        zapoznał radnych z powyższym  „Programem Opieki nad Zabytkami”  
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J. Wilczyńska, wiceprzewodnicząca Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu: opinia projektu 

uchwały przyjmującej ten „Program” – jest pozytywna. 

N. Krajczy: czy są pytania. Tka proszę. 
Z. Siewiera: proponuję panu dyrektorowi B.Ostrowskiemu, żeby przy realizacji „Programu” 
uwzględnić oznakowanie szlaku „Architektury drewnianej”. Bo np. na terenie Zawadzkiego mamy 
dwa takie obiekty. Podam później gdzie one się znajdują. 
R. Zembaczyński: nie wiem co to jest tzw. „rurarytystyka” a dokładnie „Zespoły Pałacowo-
ryrarystyczne”. 
B. Ostrowski: to są zespoły położone na obszarach wiejskich. 
R. Zembaczyński: czy nie można tego jakoś nazwać po polsku. 
J. Wilczyńska: to jest poprawnie sformułowane, jest taka dziedzina „rurarystyka” w zakresie 
zabytków. 
N. Krajczy: czy są jeszcze uwagi. Nie widzę. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie   
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                                za – 22  (wszyscy głosujący)                                                                                                         

Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
                                                       
Ad 23. Informacja o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Województwa Opolskiego 

w 2015 roku.  

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: jest pani dyrektor Karina Bedrunka, udzielam Pani 
głosu. 
                                                    Prezentacja multimedialna 
                                  K. Bedrunka, dyr. Dep. Kord. Programów Operacyjnych,  
w skrócie zapoznała radnych z materiałem przedłożonym pod obrady sesji Sejmiku (w załączeniu). 
 
Dyrektor K. Bedrunka powiedziała m.in.: Kontrakt został podpisany pomiędzy samorządem 
województwa a stroną rządową 14 listopada 2014r. Aneks został sporządzony w roku 2015 i w nim 
zostały wprowadzone kwoty RPO. Kontrakt uwidacznia różne daty pokazujące co się tam działo 
przez 2015 r. Do kontraktu wpisano 52 przedsięwzięcia, a kwota to ponad 600 mln euro. Te 
przedsięwzięcia w różnym czasie były zgłaszane, a ostatnie z nich zgłoszono w 2015 r. i dotyczyły 
Katedry Opolskiej i uruchomienia Kierunku Lekarskiego na Uniwersytecie Opolskim. Fakt, że 
Państwa o tym kontrakcie informujemy wynika z ustawy, że „Sprawozdanie” trafia na Sejmik 
Województwa, ale my tego sprawozdania nie tworzymy. To sprawozdanie tworzy strona rządowa i 
tam są elementy z poszczególnych województw. My takie sprawozdanie przygotowaliśmy i 
przedstawiamy na sesji. Informuję, że kontrakty ponownie będą aneksowane i w najbliższym 
czasie będą one dotyczyły przedsięwzięć związanych z kulturą. Każde województwo będzie mogło 
zgłosić po 15 przedsięwzięć dotyczących kultury, które będą potem wpisane do kontraktu i będą 
mogły ubiegać się o pieniądze z RPO Infrastruktura i Środowisko. I to mamy zrobić w najbliższym 
czasie. Natomiast o tym, co się będzie działo dalej to na pewno będziemy Państwa informować na 
bieżąco. Dziękuję. 
N. Krajczy: ślicznie dziękuję pani Dyrektor, oby każdy z prelegentów brał z Pani przykład. 
Proszę komisję merytoryczną o opinię. 
E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: stanowisko komisji jest pozytywne, 
komisja przyjęła „Informację”. 
Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie przyjęła „Informację”. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie ma. Dziękuję.                                                          



14 

 

Ad 24. Informacja o zrealizowanych w 2015 roku przez jednostki samorządu 
terytorialnego województwa opolskiego programach zdrowotnych.  
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę pana Wicemarszałka. 
R. Kolek, Wicemarszałek Województwa, zreferował w skrócie materiał przedłożony pod 
obrady sesji (w załączeniu).  
N. Krajczy, przew. Kom. Rodziny, Zdrowia i Spraw Społ.: komisja po przeanalizowaniu 
przyjęła „Informację”. 
Pytam Państwa: czy są pytania, uwagi. Nie widzę. Dziękuję.                                                           
 
Ad 25. Informacja: Ocena zasobów pomocy społecznej woj. opolskiego  
w 2015 r.  
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu referentowi. 
A. Różycki,  dyr. ROPS w Opolu: prezentację przedstawi i materiał omówi pan Adam Kijak. 
 
                                                Prezentacja multimedialna 
            Adam Kijak – pracownik „Obserwatorium Polityki Społecznej” przy ROPS 
                        zapoznał radnych w skrócie z materiałem sesyjnym (w załączeniu). 
 
N. Krajczy, przew. Kom. Rodziny, Zdrowia i Spraw Społ.: informację przyjęto. 
Pytam Państwa Radnych: czy są pytania. Nie ma. Dziękuję. 
                                                            
Ad 26. Raport: Stan Sanitarno-Higieniczny Województwa Opolskiego w 2015 r.  

N. Krajczy, przewodniczący Sejmiku: witamy panią dr A. Matejuk, udzielamy Pani głosu. 
 
                                                  Prezentacja multimedialna 
Dr Anna Matejuk – Opolski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny: szczegółowy 
materiał został Państwu przekazany do zapoznania i przedstawiłam go na komisji merytorycznej. 
Skupię się na najważniejszych problemach. Pani dr A. Matejuk omówiła materiał w tym m.in. 
zasygnalizowała kwestia dotyczące zatruć pokarmowych w punktach zbiorowego żywienia, 
boreliozy, czystości kąpielisk, handlu dopalaczami itp. 

N. Krajczy, przew. Kom. Rodziny, Zdrow. i Spr. Społ.: dziękujemy za przedstawiony 
materiał. Informuję, że komisja przeanalizowała dokument i przyjęła „Raport”. 
 
                                                                Dyskusja 
A. Buła, Marszałek Województwa: chciałbym uzupełnić tą dzisiejszą „Informację” o wczorajsze 
posiedzenie „Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego” – gdzie związki zawodowe (szczególnie 
inspekcji sanitarnej) bardzo protestują przeciwko połączeniu wszystkich inspekcji w zakresie 
żywności. I oczywiście wczorajsza WRDS wyśle odpowiednią informację zarówno do strony 
rządowej, jak i do Rady Dialogu Społecznego do Warszawy. Ponieważ to pokazuje, że nie trzeba 
niczego likwidować, bo nadzór jest właściwy, kompetentny, kompleksowy. Tylko ewentualnie należy 
kogoś dołączyć do już funkcjonującej inspekcji. Dlatego w najbliższych tygodniach to będzie bardzo 
gorący temat i chciałbym, żebyście Państwo również go śledzili. Bo to będzie też związane z każdą 
placówką, która jest w naszym województwie. Dziękuję. 
 
Z. Siewiera: nie mam pytań, ale chcę zasygnalizować, że cały czas bulwersuje mnie „sprawa  
boreliozy”, która w 2013r. była w nasileniu – liczba stwierdzonych przypadków boreliozy – 431, w 
roku 2014 – 417, itd. Uważam, że ta sprawa wymaga pilnego rozwiązania. Moim zdaniem lekarze 
pierwszego kontaktu nie wykrywają przypadków zachorowań na boreliozę, bo nie są w tym 
kierunku odpowiednio przeszkoleni. Natomiast gdy chory dojdzie za dwa-trzy miesiące do 
specjalisty, to problem jest już bardzo groźny. Na tą chorobę zapadają często rolnicy, leśnicy, 
budowlańcy, melioranci, a więc ci, którzy mają kontakt z wolnym powietrzem i roślinnością. 
Dlatego będę chciał rozmawiać z panem Wicemarszałkiem R. Kolkiem, aby ten temat „jakoś 
rozwiązał na szczeblu województwa opolskiego”. Ponieważ są specjalne instytuty, które zajmują się 
wykrywaniem boreliozy i profilaktyką w tej sprawie. Myślę, że warto zrobić odpowiednie szkolenie 
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w tym zakresie dla lekarzy pierwszego kontaktu. Bo statystyka jest nieubłagana. Dziękuję.  
N. Krajczy: dziękuję. Czy są jeszcze uwagi. Nie ma.  
Dziękuję pani dyrektor A. Matejuk za przedstawiony materiał. 
                                                         
Ad 27. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: interpelacji dzisiaj nie złożono. 
 
Ad 28. Wolne wnioski. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są uwagi. Nie ma. 
 
Ad 29. Komunikaty. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informuję, że następna XIX sesja Sejmiku zaplanowana 
jest na dzień 30 sierpnia 2016r. wtorek, godz. 10.00.  Czyli komisje merytoryczne rozpoczną się w 
ostatnim tygodniu sierpnia br. 
A. Buła, Marszałek Województwa: w tym punkcie chciałbym wszystkim Państwu Radnym 
serdecznie podziękować za dzisiejszą sesję Sejmiku, szczególnie za głosowanie nad udzieleniem 
absolutorium Zarządowi Województwa. Wszystkim Państwu życzę spokojnych i udanych wakacji, 
szczęśliwego powrotu z udanych wyjazdów. Tak, aby nikt z Państwa na granicach i bramkach 
autostradowych nie był zatrzymywany. Chcę także zakomunikować, że od 27 czerwca do 10 lipca 
br. będę przebywał na urlopie wypoczynkowym. Dziękuję w imieniu wszystkich pracowników 
UMWO, wszystkich pracowników podległych nam jednostek i instytucji oraz członków Zarządu 
Województwa. 
J. Wilczyńska: chciałam w imieniu wojewódzkiego koordynatora „Olimpiady Ekologicznej” – jak 
również dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych naszego województwa podziękować Panu 
Marszałkowi za umożliwienie młodzieży udziału w tej olimpiadzie. Zwłaszcza, że uczeń z naszego 
województwa jest laureatem tej olimpiady. Tak więc mamy powód do zadowolenia. W imieniu 
wszystkich szkół dziękuję, bo to była bardzo ważna i bardzo trudna olimpiada.   
 
Ad 30. Zamknięcie obrad. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zamykam obrady XVIII sesji Sejmiku Województwa 
Opolskiego w dniu 14 czerwca 2016 r. Dziękuję wszystkim za udział w obradach i również życzę 
wiele udanych realizacji wakacyjnych – dużo słońca.  

 
 

Obrady zakończono: godz. 13.00 
 
Protokołował: 
Marian Wójcik 
 
Sekretarz obrad 
Radny Zbigniew Ziółko 
 
 


